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Zápis 

ze členské schůze Moravského ornitologického spolku, konané dne 1. března 2025 

na stanici ORNIS v Přerově 

Přítomni: viz prezenční listina 

 

  

1. Zahájení schůze, přivítání členů i hostů, schválení programu 

 

Schůzi zahájil v 9:30 hodin přivítáním přítomných jednatel MOS Josef Chytil, výborem určený 

řídící schůze. 

Přítomní uctili památku nejstaršího člena MOS Bořivoje Holínka, který zemřel jen dva dny před 

konáním schůze (27. 2. 2025) ve věku téměř 98 let. 

Dále přítomné přivítal ředitel Muzea Komenského Radim Himmler, který mimo jiné představil 

čerstvě vydanou knihu dlouholetého zaměstnance Ornis Přerov (od roku 1971) a člena MOS 

Jiljího Sitka, kterou završil svou badatelskou činnost na poli parazitů ptáků. Kniha s názvem 

Digenea of birds in scientific collections of the Comenius Museum in Přerov (Digenea ptáků ve 

vědeckých sbírkách Muzea Komenského v Přerově) je unikátní v kontextu parazitů ptáků 

v celoevropském měřítku. 

Josef Chytil pak určil zapisovatele – Jiří Šírek, a dal hlasovat o skrutátorech – Jiří Šírek, Martin 

Vymazal a Marta P. Perůtková. Skrutátoři byli jednomyslně schváleni přítomnými členy. 

 

2. Zhodnocení činnosti spolku za rok 2024 

 

Petr Kovařík přednesl Zprávu o činnosti výboru MOS. Ten je osmičlenný a v období 03/2024 – 

01/2025 se sešel celkem sedmkrát, mimo prezenční schůzky pracoval průběžně online, přičemž 

kvůli dlouhodobé nemoci při činnosti výboru výrazně absentovala předsedkyně K. Ševčíková. 

Činnost spolku za rok 2024 zhodnotil Hynek Pečinka. Z terénní činnosti vyzdvihl exkurze, 

brigády na Malé Lipové, výzkumné víkendy (např. Jesenické houkání a chřástalování). 

Významnou položkou v činnosti spolku byla účast ve správních řízeních, obnovená setkávání 

členů a příznivců – „Mosování“, organizace předvánočního setkání či prezentace spolku a života 

ptáků v médiích. Členové MOS se aktivně účastnili řady dalších ornitologických aktivit – např. 

Acrocephalus, sledování migrace káně rousné, vydávání Zpráv MOS. 

Zprávu o hospodaření spolku za rok 2024 přednesla Jana Lukášová. Spolek dosáhl za rok 2024 

hospodářského výsledku ve výši +6.816,- Kč při nákladech 42.584,- Kč a výnosech 49.400,- Kč. 

Hodnota majetku spolku je 555.738,- Kč.  

Usnesení: Členská schůze schvaluje zprávu o hospodaření MOS za rok 2024 a účetní 

závěrku za rok 2024. Výsledek hlasování: Pro – 26, proti – 0, zdržel se – 0. 



 

 

3. Vystoupení zástupkyně České společnosti ornitologické 

 

Za Českou společnost ornitologickou vystoupila Alena Klírová. V současné době má ČSO 

celkem 7600 členů, 37 zaměstnanců a dva psy. Představila mimo jiné plán exkurzí ČSO v roce 

2025, přičemž ve dnech 5.–6. 7. 2025 se uskuteční exkurze na střední Moravu (Malá Lipová, 

Záhlinice). V závěru svého vystoupení prezentovala krátký film o nejnovějším ptačím parku 

ČSO – Střimické výsypce. 

  

4. Plán činnosti spolku na rok 2025 

 

Plán činnosti na rok 2025 přednesl Hynek Pečinka. Zmínil VTV v Hostýnských vrších, Jesenické 

houkání, jarní a podzimní úklid v Malé Lipové. Zajímavou novinkou bude expedice MOS na 

Blatensko v jižních Čechách v termínu 5.-8. 6. 2025. Pravidelně bude probíhat tzv. Mosování 

v Olomouci, vždy první úterý v měsíci. Tradičně proběhnou exkurze na zajímavé lokality (vítání 

ptačího zpěvu, festival ptactva), v plánu jsou fotoseminář, cyklovýlety atd. Předvánoční setkání 

na Ornis Přerov se uskuteční 11. 12. 2025. Aktuální informace k plánovaným i proběhlým akcím 

jsou vždy k nalezení na webu www.mos-cso.cz i v dalších médiích MOS. 

Nadále se bude MOS účastnit správních řízení v oblasti své působnosti v případech souvisejících 

s ochranou ptáků. Důležitou součástí MOS bude mediální práce – aktualizace webových stránek, 

info na Facebooku a Instagramu, informace e-mailové Novinky MOS a k tomu poskytovaní 

informací dalším médiím – televize, tisk. Vyzval také všechny členy, organizátory aktivit 

a dobrovolníky k aktivní činnosti, sponzoringu, darům a novým námětům a nápadům. 

Martin Vymazal následně informoval o nejnovějším čísle Zpráv MOS, které je přichystáno do 

tisku a vyjde v průběhu března 2025. 

 

5. Různé 

 

V rámci bodu vystoupili Lenka Harmáčková a Martin Vymazal a informovali o záměru ORNIS 

zpracovat hnízdní atlas ptáků Přerova, pozvali členy MOS ke spolupráci na tvorbě podkladů. 

 

6. Odborné ornitologické příspěvky členů a hostů 

Odpolední část schůze MOS patřila těmto odborným přednáškám:  

 Miroslav Čapek: Nový Zéland – laboratoř evoluce a centrum endemismu v Pacifiku 

 Michaela Dostálková: Biologická ochrana Letiště Brno 

 Jaroslav Čikl: Monitoring kulíška nejmenšího a sýce rousného ve východní části Zábřežské 

vrchoviny 

 Jiří Šírek: Novinky z Faunistické komise ČSO 

 

J. Chytil po dotazech přítomných k poslední přednášce ukončil členskou schůzi v 15:15 hodin. 

 

 

Zapsal: Jiří Šírek    

Ověřili: Josef Chytil, Hynek Pečinka 


